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Als gevolg van de geldende coronaregels werd deze vergadering gehouden in de vorm van een videocall, via het 
platform van Teams. 
 

 

 

VERSLAG VAN DE VERGADERING VAN 18 JANUARI 2021  
 
De voorzitter wenst iedereen een gelukkig nieuwjaar en drukt de hoop uit dat we elkaar 

weldra weer kunnen ontmoeten bij het genot van een drankje. 

 

 

1. Goedkeuring van het verslag van de raad van 9 november 2020 

Het verslag wordt goedgekeurd.   

 

2. Terugkoppeling coronamaatregelen 

Schepen Guy Van de Perre geeft toelichting bij recente besluiten van het gemeentebestuur 

en bij de werking van de gemeentelijke coronawerkgroepen: 

• De gemeente Kasterlee heeft vanuit het Vlaams Steunfonds een aanzienlijke toelage 

ontvangen voor de ondersteuning van jeugd-, cultuur- en sportverenigingen.  

Ongeveer 180 verenigingen komen in aanmerking om hiervan een rechtvaardig deel 

van te mogen ontvangen. 

• Een eerste schijf t.b.v. ± 35.000 € werd uitgekeerd in de vorm van coronabonnen. 

Iedere vereniging heeft op basis van het ledenaantal een ondersteuning ontvangen. 

Er was een minimum van 40 € voorzien en de maximale drempel lag op 540 €.  De 



coronabonnen werden besteed bij plaastelijke handelaars, als ondersteuning van de 

lokale economie. 

• Het initiatief van de zomerbars door de verenigingen kwam niet echt van de grond, 

omwille van de opnieuw verstrengde maatregelen.  Niettemin werden enkele 

verenigingen vergoed voor reeds gemaakte kosten, t.b.v. 1.350 €. 

• De jeugdkampen moesten bijkomende kosten maken om hun organisatie beter 

coronaproof te maken.  Hiervoor werd 3.500 € uitgekeerd. 

• In december werd beslist om een tussenkomst te doen in de huur die verenigingen 

moesten betalen om uit te wijken naar grotere zalen en werd ook beslist om de 

ruimte in zaal Cobra verder te huren voor de repetities van de fanfares.  Dit gaat in 

totaal over ongeveer 20.000 €. 

• Er werd voor 10.000 € bijkomend uitleenmateriaal aangekocht, in hoofdzaak om 

evenementen beter toegankelijk te maken.  De huur van een (aangepaste) 

toiletwagen zal verder door de gemeente gesubsidieerd worden. 

• Recent werd beslist om voor 2021 de huursom kwijt te schelden, voor alle 

verenigingen die een lokaal huren van de gemeente.  Verenigingen die een lokaal 

huren op de privémarkt krijgen een éénmalige nominale subsidie van 500 €.  Deze 

som gaat ook naar de verenigingen die een erfpacht hebben op gemeentelijke 

gronden.  Deze laatste verenigingen zullen dit jaar ook geen canon (pachtgeld) 

moeten betalen. 

• Na alle bovenstaande bestedingen blijft nog een bedrag van ongeveer 100.000 € 

beschikbaar. Voor een correcte besteding is de gemeente in overleg met de 

gemeentelijke werkgroep voor het verenigingsleven.  Er wordt nagedacht over een 

uitkering op basis van het ledenaantal (zonder plafond), omdat verenigingen vaak 

(moeten) voorzien in een korting of compensatie voor het betaalde lidgeld bij gebrek 

aan voldoende activiteiten.  Dit moet ook de doorlopende kosten compenseren, zoals 

de aansluiting bij een koepelorganisatie en/of de verzekeringspremies die betaald 

moeten worden. 

• Verenigingen die omwille van corona in zware moeilijkheden zijn gekomen, in die 

mate dat het voortbestaan in het gedrang komt, kunnen ook rekenen op 

ondersteuning.  Dit kan met een éénmalige subsidie of door het verstrekken van een 

renteloze lening. 

 

De cultuurraad steunt deze aanpak, maar vraagt om kritisch toe te kijken op de correcte 

besteding.  De ondersteunde verenigingen moeten blijk geven van goed bestuur en 

transparant financieel beheer.  Bij een vzw kan dit door een controle van de recente 

jaarrekeningen.  Bij feitelijke verenigingen moet grondig gekeken worden naar de oorzaak 

van de moeilijkheden en de kansen om in de toekomst opnieuw levensvatbaar te worden. 

 

3. Nieuwe aanvragen voor erkenning als culturele vereniging 

 

Twee verenigingen hebben een aanvraag gedaan om erkend te worden als culturele 

vereniging : L&J Theater en het Kerstcomité Lichtaart.  Beide aanvragen worden positief 

beantwoord (zie bijgevoegde adviezen). 

De cultuurraad stelt voor om deze nieuwe vereniging nog niet in aanmerking te nemen bij 

de steunmaatregelen uit het voorgaande punt.  In het reglement kan aangegeven worden 

dat de maatregelen gelden voor de verenigingen die in 2020 al een erkenning hadden. 

 

 

4. Advies subsidieaanvragen culturele projecten 2021 

 

Er is één aanvraag binnengekomen vanuit theatergroep De Orchidee, Tielen.  Zij plannen 

eind mei een kasteelfestival en komen in aanmerking voor een maximale subsidie van 1.200 

euro.  De voorwaarde is wel dat het festival effectief kan doorgaan.  Dit wordt zo 

opgenomen in het advies van de cultuurraad (in bijlage). 

 

 

 



 

5. Communicatie door de verenigingen 

 

Bijna alle verenigingen organiseren zowel interne (voor de eigen leden) als externe (voor 

een breed publiek) activiteiten.  De interne activiteiten volgen vaak een vaste kalender en 

zijn voor het doelpubliek voldoende bekend. Bij externe activiteiten zal men het publiek op 

uiteenlopende manieren informeren.  De gekozen strategie wordt bepaald door de mensen 

die men wil bereiken (woonplaats, leeftijd, belangstelling, …). 

Sinds de jaren '80 van de vorige eeuw was het weekblad “De Postiljon” het 

aankondigingsblad bij uitstek voor de lokale verenigingen van Kasterlee en omstreken.  

Vorig jaar is de uitgave echter gestopt en de vervangende initiatieven, zoals het maandblad 

“Mooi Kasterlee” en de website “Klubber” zijn nooit echt van de grond geraakt. 

De gemeente Kasterlee heeft een eigen communicatiedienst, maar die spitst zich vooral toe 

op bestuurlijke mededelingen.  Zolang de Postiljon verscheen was er minder noodzaak om 

activiteiten van verenigingen aan te kondigen.  Op beperkte schaal gebeurde dit via het 

gemeentelijk informatieblad, maar omdat dit slechts 5 keer per jaar verschijnt is het 

moeilijk om hiermee kort op de bal te spelen. 

 

De gemeente publiceert de activiteiten die ingebracht zijn in de database “Uit in 

Vlaanderen” in de selectie “Uit in Kasterlee”, via de gemeentelijke website en in het 

gemeentelijk informatieblad.  Verschillende leden wijzen er op dat deze kanalen zowel bij de 

organiserende verenigingen als bij het potentiële publiek onvoldoende gekend zijn (of 

gebruikt worden).  Er wordt gewerkt aan een nieuwe website en huisstijl voor de gemeente, 

maar dat is in de huidige omstandigheden geen prioriteit. 

 

Meerdere leden bepleiten het gebruik van lichtkranten om het publiek te informeren.  In het 

verleden heeft de cultuurraad hierover negatief geadviseerd.  Ondertussen zijn nogal wat 

elementen gewijzigd : het wegvallen van de Postiljon, de verbeterde kwaliteit van de 

lichtkranten en de minder dan verwachte doorbraak van andere sociale media.  Dit kan dus 

opnieuw geëvalueerd worden. 

 

Er zouden opnieuw privé-initiatieven zijn om een huis-aan-huisblad te verspreiden in de 3 

deelgemeenten.  De gemeente onderzoekt op welke manier zij deze kan ondersteunen. 

 

Het is duidelijk dat er noodzaak is aan goed gebruikte communicatiekanalen om de 

activiteiten van verenigingen bekend te maken.  In een volgende vergadering moeten we 

beslissen of de cultuurraad hierover een (ongevraagd) advies wil uitbrengen. 

 

6. Rondvraag 

 

• Voor de toekenning van de subsidies in het kader van “Lichtaart Kermist” is de jury 

samengeweest op 15 januari.  Twee projecten werden gunstig beoordeeld.  Deze 

extra subsidie is beschikbaar omdat het project “Tielen Muziekdorp” werd bekroond 

voor de “dorpskracht”. 

• Schepen Guy Van de Perre meldt bijkomende vertraging bij de afwerking van het OC 

Lichtaart.  Nadat de heropening eerder werd doorgeschoven van januari naar maart, 

is nu in overleg tussen aannemer, architect en gemeente afgesproken dat de ultieme 

einddatum voor de werken in juni 2021 zal liggen.  De nieuwe planning zou 

voldoende zekerheid inhouden om reeds opgelopen en eventuele toekomstige 

vertraging te kunnen opvangen. 

• Fotoclub Visueel wordt gefeliciteerd met hun alternatieve fototentoonstelling in 

coronatijden. 

 

Volgende bijeenkomst van de cultuurraad : maandag 15 maart om 19,30 uur. 

 

 

 

 



 

Kalender 2021: 

 

Vergaderingen van de cultuurraad : 

• maandag 15 maart 

• maandag 10 mei 

• maandag 13 september 

• maandag 8 november 

 

Alle vergadering starten om 19.30 u.  Tot nader bericht wordt virtueel vergaderd.  Van 

zodra het weer toegelaten is zullen de locaties van de fysieke vergaderingen vastgelegd 

worden.  

 

Algemene Vergadering : normaal gaat deze in het voorjaar door.  Omwille van de corona 

maatregelen kiezen we dit jaar voor maandag 27 september, in de hoop en veronderstelling 

dat we dan opnieuw volop mogen vergaderen. 

 

 

 

De secretaris          De voorzitter 

Walter Leysen                  Peter Van Gorp 

 


